

**Kateryna Levchenko** – Government Commissioner for Gender Equality Policy, Ukraine (since 2018), Vice-Chair of Gender Equality Commission of Council of Europe.

Member of the Council of Europe Group of Experts on Action against Trafficking in Human Beings (GRETA, 2013-2018), the President of Civil Society Organisation “La Strada-Ukraine” (1997-2018), Chairperson of the Board of the International La Strada Association (2004-2006, 2015-2017), member of Ukrainian Parliament (2006-2007), member of the Parliamentary Assembly of OSCE (2006-2007), Adviser of the Minister of Internal Affairs of Ukraine on Human Rights and Gender Issue (2004-2006, 2008-2010).

^ An activist of women and human rights movements. Member of the Ukrainian National Council Against Trafficking in Women and Children under the Ombudsperson (1998-2000), Working group on combating trafficking in women of the World Council of Churches (1999-2004). Coordinator of All-Ukrainian Network Against Commercial Sexual Exploitation of Children (2008-2013), Board Member of NGO ECPAT International (End Child Trafficking and Prostitution, 2008-2011), Board Member of the International Renaissance Foundation (Soros Foundation in Ukraine, 2009-2013). Member of the Council of Europe Committee on Migration, Observer of the Ad Hoc Committee on Elaboration Convention on Combating Violence Against Women and Domestic Violence (2009-2010). Member of Expert Council on Combating Gender Discrimination under Ministry of Social Policy of Ukraine (2010-2018). Head of the Selection Commission on selection the Candidates to the Special Anti-Corruption Prosecutor Office in Ukraine (2015). Head of the Selection Commission on selection candidates for the Human Rights Department of the National Police of Ukraine (2016). Member of the Commission on Pardon under President of Ukraine (2015-2019). Honorable member of National Council of Women of Ukraine.

Professor (2007). Doctor of Law (2004). Doctor of Philosophy (1993). The areas of public, scientific and professional activity: gender equality, women’s rights, combating trafficking in people, juvenile justice, child rights protection, prevention of gender-based violence, conflict resolution. An author of more than three hundred scientific articles and books on these topics.

\*

\* \*

**Kateryna Levchenko** - Commissaire du gouvernement pour la politique d'égalité de genre, Ukraine (depuis 2018), Vice-présidente de la Commission pour l'égalité de genre (GEC) du Conseil de l'Europe.

Membre du Groupe d'experts du Conseil de l'Europe sur la lutte contre la traite des êtres humains (GRETA, 2013-2018), Présidente de l'organisation de la société civile "La Strada-Ukraine" (1997-2018), Présidente du conseil d'administration de l'Association internationale La Strada (2004-2006, 2015-2017), membre du Parlement ukrainien (2006-2007), membre de l'Assemblée parlementaire de l'OSCE (2006-2007), conseillère du ministre ukrainien de l'Intérieur sur les droits de l'homme et les questions de genre (2004-2006, 2008-2010).

Militante des mouvements de défense des femmes et des droits de l'homme, membre du Conseil national ukrainien contre la traite des femmes et des enfants sous l'égide du médiateur (1998-2000), groupe de travail sur la lutte contre la traite des femmes du Conseil œcuménique des Églises (1999-2004), coordinatrice du réseau pan-ukrainien contre l'exploitation sexuelle commerciale des enfants (2008-2013), membre du conseil d'administration de l'ONG ECPAT International (*End Child Trafficking and Prostitution*, 2008-2011), membre du conseil d'administration de l'International Renaissance Foundation (Fondation Soros en Ukraine, 2009-2013), membre du Comité sur les migrations du Conseil de l'Europe, observatrice du Comité ad hoc pour l'élaboration d'une convention sur la lutte contre la violence à l'égard des femmes et la violence domestique (2009-2010), membre du Conseil d'experts sur la lutte contre la discrimination fondée sur le genre au sein du ministère ukrainien de la politique sociale (2010-2018), chef de la commission de sélection des candidats au poste de procureur spécial anti-corruption en Ukraine (2015), chef de la commission de sélection des candidats pour le département des droits de l'homme de la police nationale ukrainienne (2016), membre de la Commission sur le pardon sous la présidence de l'Ukraine (2015-2019). Membre honorable du Conseil national des femmes d'Ukraine.

Professeure (2007). Docteure en droit (2004). Docteure en philosophie (1993). Domaines d'activité publique, scientifique et professionnelle : égalité de genre, droits des femmes, lutte contre la traite des êtres humains, justice des mineurs, protection des droits de l'enfant, prévention de la violence fondée sur le genre, résolution des conflits. Auteure de plus de trois cents articles et ouvrages scientifiques sur ces sujets.